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 کوروش سلیمانی بازیگر سینما و تلویزیون گفت: 
آنچه مشخص است اینکه تئاتر نیازمند یک تغییر 
نسل جدی است، تئاتر باید به نسل جوان و ایده های 
تازه بها دهد، فقط شاید در این صورت بتوان آینده 
روشنی برای این هنر متصور شد، اتفاقی که گاها رخ 
داده و دیده ایم که نسل جوان تا چه حد می تواند 
آثاری بی بدیل و منحصربه فرد تولید کند. سلیمانی 
درباره وضعیت فعلی تئاتر در نیمه دوم سال بیان 
داشت: متاسفانه انگار هنوز سایه سنگین کرونا بر سر 
تئاتر است، هنوز تئاتر به شکل قبلی خود بازنگشته 
است، وقتی دو سال مخاطب از این هنر فاصله 
می گیرد طبیعی است که بازگشت آنها به سالن تئاتر 
سخت خواهد بود. در حال حاضر مسئولان فرهنگی 
باید به دنبال راهی برای بازگشت مخاطب به تئاتر 
باشند، این رویکرد می تواند حمایت بیشتر از گروه ها 
و سالن ها باشد، حمایتی که در نهایت باعث کاهش 
قیمت بلیت برای خریدار شده و باعث افزایش تعداد 

مخاطبان می شود. سلیمانی در همین رابطه ادامه 
داد: آنچه مشخص است اینکه تئاتر نیازمند یک 
تغییر نسل جدی است، تئاتر باید به نسل جوان و 
ایده های تازه بها دهد، فقط شاید در این صورت بتوان 
آینده روشنی برای این هنر متصور شد. کوروش 
سلیمانی درباره بازگشت بازیگران سینما به تئاتر 
اضافه کرد: حضور بازیگران سینما در تئاتر به طور 
ذاتی مشکلی ندارد یعنی هیچ کسی نمی تواند مانع 
حضور سینمایی ها در تئاتر بشود، اما این اتفاق فقط 
یک شرطی دارد آن هم اینکه، دوستان سینمایی 
که وارد عرصه تئاتر شده و سابقه تئاتری ندارند 
نایی بازیگری تئاتر هم داشته  بعضی هایشان توا
باشند بهتر است، چون تئاتر بازیگر مبتدی و نابلد 

نمی طلبد.
  سینما دچار تکرار داستان شده 

این بازیگر سینما و تلویزیون در خصوص دستمزد 
بازیگران در عرصه سینما اظهارکرد: بهتر است در 

پرداخت دستمزدهای سینمایی عدالت رعایت شود. 
یعنی بین بازیگران تئاتری که صرفا در عرصه تئاتر 
فعال هستند و سال ها زحمت کشیدند نباید تفاوتی 
قائل شد. کوروش سلیمانی در همین رابطه ادامه داد: 
بهتر است بازیگرانی که با تجربه کم به عرصه تئاتر 
پا می گذارند سطح توقع خود را در بخش دستمزدها 
پایین بیاورند تا عدالت بین بازیگر با تجربه تئاتر و 
آنها رعایت شود. در گذشته این طور نبود سال های 
پیش نسبت به بازیگرهای تئاتر دیدگاه های غلطی 
وجود داشت که بازیگران تئاتر نمی توانند در عرصه 
سینما حضور پیدا کنند. ولی امروزه عمده بازیگرایی 
که در سینما فعال هستند عموما  ریشه تئاتری دارند. 
بازیگر سریال »ایلدا« درباره تفاوت بازیگری در تئاتر 
و سینما تاکیدکرد: تئاتر و سینما فرقی برای بازیگر 
ندارد بلکه جنس بازی بازیگر در سینما و تئاتر با هم 
متفاوت است، برخی صرفاً توانایی بازی در سینما 
را دارند و برخی هم صرفا بازیگر تئاتر هستند. ولی 
بعضی ها هم هستند که در هردو زمینه می توانند 
فعالیت کنند و این بد نیست. کوروش سلیمانی درباره 
نبود کاراکترهای مناسب برای بازیگران میانسال و 
پیشکسوت افزود: عرصه فیلمنامه نویسی در سینمای 
ایران فضای فکری بازتری را می طلبد چرا که آدم های 
مختلفی که در جامعه زندگی می کنند فقط جوان ها 
نیستند. ما سالمندان و میانسالان و زنان و مردانی را 
داریم که اگر این فیلم نامه نویسان به آنها توجه کنند 
کارهای بسیار خوبی را خواهیم داشت. می توان از 
بازیگران پیشکسوت با موضوعات بکر استفاده کرد 
اما این روزها تنها به سمت موضوعاتی می رود که 
بازیگر جوان را می طلبد و بس. وی در همین رابطه 
خاطرنشان کرد: متاسفانه این روزها سینما فقط و 
فقط به فکر بازگشت مالی است. سینما دچار تکرار 

در داستان و محتوا شده است. 

 »آدینه«، »پرده خانه«
 را به صحنه می برد

 »شعیبی« پروانه ساخت گرفت

 
کاظم راست گفتار:

 فیلمسازی یک شغل
 بسیار گران شده است

کاظم راست گفتار گفت: شرایط دریافت 
پروانه ساخت فیلم ها سخت شده است. 
کاظم راست گفتار، کارگردان و تهیه کننده 
سینما در گفت وگو با »مهر« با اشاره به 
پروژه هایی که در دست دارد، بیان داشت: 
پیش از این قرار بود پروژه »بندهفت« را 
تولید کنم که به دلیل به وجودآمدن برخی 
از مشکلات ساخت این فیلم متوقف شد. 
در حال حاضر برای ساخت یک پروژه 
کمدی با نام »دامادمقبول« درخواست 
مجوز کرده ام که هنوز اجازه ای در این 
زمینه صادر نشده است. وی با اشاره به 
اینکه نزدیک به یکماه است که برای 
»دامادمقبول« درخواست پروانه ساخت 
داده است، توضیح داد: در واقع مدتی 
است که به وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
رفت وآمد دارم تا بتوانم هرچه سریع تر 
پروانه ساخت این فیلم را دریافت کنم. در 
حال حاضر یکی از معضلات ما در سینما 
مساله پروانه ساخت است، این در حالی 
است که سینماگران می توانند به راحتی 
و حتی در لایه های طنز بسیاری از مسائلی 
که مردم جامعه درگیر آن هستند، رصد 
کرده و از طریق فیلم آن را به مسئولان و 
جامعه گوشزد کنند. این کارگردان ادامه 
داد: حتی فیلمسازانی مانند ما که معمولا 
مغضوب دوستان ارشاد هستند، تمام تلاش 
خود را کرده ایم تا بتوانیم کمکی به رشد 
و فرهنگ داشته باشیم اما برخوردهای 
مناسبی با ما نمی شود. راست گفتار بیان 
کرد: اکثر فیلم هایی که ساخته ام به نوعی 
تصویرگر مسائل و مشکلات جامعه بوده 
است، مانند فیلم »نقاب« که به نوعی درباره 
سوء استفاده از دوربین های موبایل بود 
آن هم درست زمانی که تازه استفاده از 
این گوشی ها در حال گسترش بود و من 
در این فیلم درباره امکان سوء استفاده از 
این گوشی ها هشدار دادم. اما برای این 
فیلم اجازه اکران صادر نشد. وی ادامه داد: 
خود دوستان در وزارت ارشاد می گویند 
به این امید نباشید که بتوانید مانند قبل 
فیلم بسازید و مقررات تغییر کرده است! 
راست گفتار گفت: متاسفانه فیلمسازی در 
ایران تبدیل به یک شغل بسیار گران شده 
است و فیلمسازانی مانند ما نیز که روابط 
برخی از دوستان را نداریم، برای ساخت 

یک فیلم باید زندگی خود را بفروشیم.

  گلاب آدینه در جدیدترین تجربه 
کارگردانی خود »پرده خانه« بهرام 
بیضایی را در پردیس تئاتر شهرزاد 
به صحنه خواهد برد. »پرده خانه« 
بهرام بیضایی از ۱۵ آبان به کارگردانی 
گلاب آدینه و تهیه کنندگی سعیده 
اسماعیل نیا در سالن شماره یک این 
پردیس اجرا خواهد شد. این سومین 
تجربه کارگردانی گلاب آدینه روی 
نمایشنامه های بهرام بیضایی است. 
جدیدترین  بلیت های  پیش فروش 
نمایش گلاب آدینه از اواخر این هفته 
آغاز خواهد شد. آدینه سال قبل نمایش 

»بانوی محبوب من« را به صحنه برد.

سینمایی  فیلم  ساخت  پروانه 
»هم آهنگ« جدیدترین فیلم »بهروز 
و  کارگردان  قامت  در  شعیبی« 
تهیه کنندگی علی سرتیپی ۳۰ مهر صادر 
و تا ۲ بهمن ۱۴۰۱ اعتبار خواهد داشت. 
محمدسجاد نجفی و مهرداد کوروش نیا 
نویسندگان این فیلم سینمایی هستند. 
سریعتر  هرچه  که  می رود  احتمال 
فیلمبرداری این فیلم سینمایی آغاز 
شود و شعیبی و سرتیپی برای حضور 
در چهل ویکمین جشنواره فیلم فجر 
اقدام کنند. بهروز شعیبی پیش از این 
کارگردانی آثاری چون »بدون قرارقبلی«، 
»روزبلوا«، »دارکوب«، »سیانور« و 

»دهلیز« را برعهده داشته است. 

 جواد نعیمی: 
به هم کتاب هدیه دهیم 

یک نویسنده کتاب گفت: اگر جامعه به این باور نرسد 
که مطالعه بخش مهم و لاینفک زندگی اوست هر نوع 
عاملی می تواند سدی در مقابل مطالعه شود و عناصری 
همانند فضای مجازی در مدت زمانی کوتاه جای کتاب 
را پر کرده و علاوه بر به هدر دادن زمان، تجربه و کسب 
اطلاعات ارزنده؛ جامعه را به سوی انحطاط سوق خواهد 
داد. جواد نعیمی در گفت وگو با میزان درباره اهمیت 
مطالعه در سبک زندگی جامعه امروز افزود: کتاب همواره 
و در همه زمان ها به عنوان کالایی ارزشمند از اهمیت 
برخوردار بوده است اگرچه طی سال های اخیر با غفلت 
جامعه از مطالعه روبه رو شده ایم، اما مطالعه عنصر مهم 
در هر جامعه محسوب شده و می شود. وی در همین راستا 
ادامه داد: دغدغه های عمومی جامعه همانند مشکلات 
اقتصادی و حضور پررنگ فضای مجازی مهم ترین عوامل 
فاصله گرفتن مردم از کتابخوانی محسوب می شود، 
امری که به ظاهر بی اهمیت بود، اما گذر زمان اهمیت 
و ارزش آن را به جامعه نشان خواهد داد، لذا برای رشد 
و توسعه جامعه در آینده باید تجربه اندوزی را به واسطه 
مطالعه بست و گسترش داد تا آینده درخشان پیشروی 
جامعه قرار داشته باشد.  نعیمی لزوم مشخص شدن 
اهمیت مطالعه برای جامعه را مهم دانست و تاکید کرد: 
اگر مطالعه را به منزله آب برای ماهی بدانیم مطالعه را 
عنصری زنده و معنوی باید دانست لذا تبیین ضرورت 
مطالعه و اهمیت آن برای افراد بسیار مهم است این 
هنجارسازی باید به شکلی انجام شود که افراد به مطالعه 
ایمان بیاورند و بدانند که خودشان باید همواره به دنبال 
مطالعه باشند در چنین شرایطی می توان گفت جامعه 
مسیر خود را به سوی پیشرفت و سعادت طی خواهد 
کرد و به رشد بلوغ فکری خواهد رسید. وی تصریح 
کرد: این نویسنده ابراز کرد: برای ایجاد فرهنگ مطالعه 
باید زیرساخت ها را از کودکی در نظر گرفت. خانواده 
کانونی ارزشمند برای آموزش اهمیت مطالعه است 
بدین ترتیب که وقتی فرزندان مطالعه پدر و مادر را در 
خانواده می بینند مطالعه در ذهن آنان نهادینه می شود 
و این امر در ادامه زندگی نیز ادامه خواهد داشت البته 
فضای اجتماعی که کودک در آن حضور می یابد نیز مهم 
است وقتی کودکان وارد فضای مدرسه می شوند نیاز است 
تا اهمیت مطالعه غیر درسی برای آنان یادآوری شود. وی 
بیان کرد: هدیه دادن کتاب به عنوان یک کالای ارزشمند 
از زمان های گذشته مرسوم بوده و من معتقد هستم یکی 
از بهترین هدایاست خود من کسی هستم که از گرفتن 
هدایای ادبی استقبال می کنم و حتی به افرادی که به 
منزل من می آیند برای اعیاد به عنوان هدیه یکی از آثارم 
می دهم، زیرا احساس می کنم، روح افراد را نیز با هدیه 

کتاب می توان تحت تاثیر قرار دهم. 

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

  چین مخالفت با استقلال تایوان 
را در قانون اساسی گنجاند

با  مخالفت خود  کمونیست چین  حزب حاکم 
استقلال تایوان را در قانون اساسی این حزب درج کرد. 
به گزارش فارس، بر اساس قطعنامه ای که در پایان 
کنگره حزب کمونیست چین که دو بار در هر دهه 
برگزار می شود، منتشر شد، حزب حاکم چین مخالفت 
خود با استقلال تایوان را در قانون اساسی گنجاند. 
به گزارش خبرگزاری فرانسه، در این قطعنامه آمده 
است: )کنگره( موافقت می کند بیانیه هایی را درباره 
مخالفت قاطعانه و بازداشتن جدایی طلبان که به دنبال 
»استقلال تایوان« هستند را در قانون اساسی حزب درج 
کند. شی جین پینگ، رئیس جمهور چین در سخنرانی 
اخیر خود برای کنگره حزب کمونیست اعلام کرد که 
اتحاد مجدد چین و تایوان، موضوعی تاریخی است و 
محقق خواهد شد. شی در بخشی از سخنان خود درباره 
دخالت نیروهای خارجی در امور داخلی چین و تایوان 
هشدار داد و افزود: »حل مساله تایوان مربوط به خود 
مردم چین است و باید تنها توسط مردم چین حل شود. 
ما با بیشترین صداقت و تلاش ها برای چشم انداز اتحاد 
مجدد مسالمت آمیز پایبند خواهیم بود، اما هرگز متعهد 
به کنارگذاشتن استفاده از زور نخواهیم بود و این گزینه 
را برای انجام تمام اقدامات لازم محفوظ می دانیم.« 
»آنتونی بلینکن« وزیر خارجه، دولت جو بایدن در یک 
سخنرانی برای اندیشکده آمریکایی »بنیادهوور« با 
سوالی درباره سخنرانی اخیر شی جین پینگ در کنگره 
حزب کمونیست چین و اظهارنظر او درباره تایوان 
مواجه شد. بلینکن مدعی شد که دولت چین تحت 
ریاست جمهوری شی جینگ چینگ در حال پیگیری 
و دنبال کردن برنامه هایی برای الحاق کردن تایوان در 
یک »جدول زمانی بسیار سریع تر« است. وزیرخارجه 
آمریکا بدون ارائه هیچ سندی درباره این ادعا، به چین 
هشدار داد که اقدامش برای الحاق کردن تایوان، باعث 
ایجاد اختلال شدید در اقتصاد جهانی خواهد شد. او 
که به همراه کاندولیزا رایس در نشست اندیشکده بنیاد 
هوور به میزبانی دانشگاه استنفورد حضور داشت، گفت: 
صلح و ثبات بین چین و تایوان با موفقیت طی دهه ها 
حفظ شده بود اما پکن رویکرد خودش را تغییر داده 
است. مقام های ارشد چین به دنبال سفر تحریک آمیز 
»نانسی پلوسی«، رئیس مجلس نمایندگان آمریکا 
به تایوان، بارها به واشنگتن درباره نقض سیاست 
»چین واحد« هشدار داده اند. پکن تایوان را بخشی از 
سرزمین چین می داند و همواره با هرگونه تماس بین 
نمایندگان تایوانی و مقامات غربی به ویژه مسئولان 
عالی رتبه سیاسی یا نظامی از کشورهایی که پکن با 
آنها روابط دیپلماتیک دارد، مخالف بوده و می گوید: این 
سفرها، اصل چین واحد را نقض می کند و سیگنال های 
نادرستی به نیروهای جدایی طلب تایوان ارسال می کند.

 دیمیتری  پسکوف: 

»پوتین« از همان ابتدا آماده مذاکره با اوکراین بود

 کوروش  سلیمانی:

 تئاتر نیازمند تغییر نسل است

کوتــــاه

 سخنگوی کرملین در واکنش به سخنان رئیس جمهوری ترکیه 
گفت: پوتین از همان ابتدا آماده گفت وگو با اوکراین بود. به گزارش 

ایسنا، به نقل از خبرگزاری تاس، »دیمیتری پسکوف« در مورد 
سخنان »رجب طیب اردوغان«، رئیس جمهوری ترکیه مبنی بر 
اینکه ظاهرا ولادیمیر پوتین، همتای روسی او »اکنون بسیار نرم تر 
و بازتر از گذشته برای گفت وگو صحبت می کند«، توضیحاتی ارائه 
داد. وی افزود: پوتین در حقیقت از همان آغاز آماده گفت وگو با 
دولت کی یف بوده است. رئیس جمهوری روسیه بارها گفته که 
می خواسته این کار را انجام دهد. سخنگوی کرملین همچنین 
یادآور شد: پوتین تلاش کرده تا با ناتو، آمریکا و سازمان امنیت و 
همکاری اروپا پیش از حمله به اوکراین صحبت کند. پسکوف ادامه 
داد: زمانی که متن سند بین مذاکره کنندگان روسیه و اوکراین 

مورد توافق قرار گرفت، پوتین آماده گفت وگو بود. بنابراین از 
این منظر هیچ چیز تغییر نکرده است. به گفته این مقام روس، 
تنها موضع کی یف تغییر کرد و آن هم به این خاطر است که طرف 
اوکراینی ترجیح داد به مذاکرات با روسیه ادامه ندهد و اکنون نیز 
با قانون جدید وضع شده، دولت کی یف هرگونه مذاکره را با مسکو 
ممنوع کرده است. سخنگوی کرملین همچنین در پاسخ به سوالی 
درباره احتمال گفت وگوی تلفنی جدید بین پوتین و اردوغان بیان 
داشت: در مورد گفت وگوی تلفنی با اردوغان، تاکنون برنامه ای در 
نظر گرفته نشده است. اما آنها اغلب صحبت می کنند و مکالمات 

گاهی اوقات در عرض چند ساعت هماهنگ می شود. 

 فایننشال  تایمز:
»رئیس جمهور موقت ونزوئلا« برکنار می شود

مخالفان دولت ونزوئلا، پس از شکست سیاسی و میدانی، 
به دنبال انحلال و برکناری »دولت موقت« و »رئیس جمهور 
موقت« هستند. به گزارش مهر، نشریه فایننشال تایمز اعلام 
کرد: احزاب مخالف دولت ونزوئلا در حال بررسی طرح انحلال 
»دولت موقت ونزوئلا« به رهبری »خوان گوایدو« هستند. 
فایننشال تایمز این خبر را به نقل از یکی از اعضای ارشد 
ائتلاف مخالفان اعلام کرده و افزود: هم اکنون ۳ حزب از ۴ 
حزب اصلی ائتلاف مخالفان دولت ونزوئلا از این طرح حمایت 
می کنند و این طرح به اندازه کافی رأی دارد که جدی تر شود. 
یکی از سخنگویان خوان گوایدو هم گفت: احزاب مخالف هیچ 
موضع روشنی درباره ادامه فعالیت دولت موقت ندارند. به 
نوشته رویترز، ۱۰ حزب اصلی مخالف دولت ونزوئلا توافق 
کرده اند که در ژوئن ۲۰۲۳ انتخابات اولیه را برای انتخاب یک 
نامزد برای انتخابات ریاست جمهوری برگزار کنند. انتخابات 
ریاست جمهوری ونزوئلا ۲۰۲۴ برگزار می شود. مردم ونزوئلا 
در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۱۹ برای بار دوم »نیکلاس 
مادورو« را به عنوان رئیس جمهور منتخب این کشور انتخاب 
کردند. اما آمریکا و کشورهای غربی با وجود پیروزی مادورو و 
کسب اکثریت آرا، خوان گوایدو، رقیب غرب گرای او را به عنوان 
رئیس جمهور منتخب ونزوئلا اعلام و تحریم هایی را علیه دولت 

و مردم ونزوئلا اعمال کردند.
 نقش آمریکا در کودتای کشورها

خوان گوایدو که در انتخابات مردمی شکست خورده 
بود، پس از پیروزی مادورو با تظاهرات خیابانی و تشویق 
هوادارانش به آشوب های مداوم، به دنبال سرنگونی دولت 
قانونی مادورو بود، اما در نهایت مادورو با کمک ارتش و 
حمایت های مردمی توانست گوایدو را منزوی و قدرت 
خود را تثبیت کند. »جان بولتون« مشاور امنیت ملی 
دولت ترامپ اواخر تیرماه امسال در گفت وگویی تلویزیونی 
آشکارا به نقش خود در طرح ریزی کودتا در کشورهای 
خارجی اعتراف کرد. جان بولتون در گفت وگو با شبکه 
سی ان ان گفت: به عنوان کسی که در برنامه ریزی کودتا 
نه در اینجا )آمریکا( بلکه در برخی جاهای دیگر مشارکت 
داشتم می گویم که این اقدام )کودتا( نیازمند کار و وقت 
زیاد است. این اظهارنظر بی سابقه و رسمی مقام ارشد دولت 
پیشین آمریکا پس از آن بیان شد که مجری سی ان ان 
خطاب به جان بولتون گفت: ناآرامی ها و شورش های ۶ 
ژانویه پارسال به نوعی تلاش برای کودتا علیه جو بایدن، 
رئیس جمهور منتخب در انتخابات ریاست جمهوری 
۲۰۲۲ بود. جان بولتون در ادامه در برابر اصرار مجری 
برای تشریح این اظهارات بی سابقه به نقشش برای کودتا 
علیه »نیکلاس مادورو«، رئیس جمهور ونزوئلا افزود: 
نمی خواهم جزئیات آن را بیان کنم، اما تلاشی ناموفق بود. 
آمریکا سابقه ای طولانی در انجام کودتا در کشورهای دیگر 
دارد، اما معمولا مقامات این کشور هیچ گاه این گونه رسما 
و آشکارا به نقش شان در انجام کودتا در کشورهای دیگر 

اعتراف نمی کنند.

 لوکاشنکو در جمع خبرنگاران گفت: بلاروس در هیچ 
جنگی مداخله نمی کند، مگر آنکه دیگر کشورها به دنبال 
جنگ با کشورش باشند. به گزارش ایسنا، به نقل از شبکه 
خبری راشاتودی، این اظهارات از سوی الکساندر لوکاشنکو، 
رئیس جمهوری بلاروس در میانه اتهام زنی هایی مطرح شده 
که سربازان این کشور شاید به نیروهای روسی در جنگ 
اوکراین ملحق شوند. رسانه دولتی »بلتا« از قول لوکاشنکو که 
از اردوگاه تمرینی ارتش در منطقه برست در منتهی علیه غرب 
این کشور بازدید کرد، گزارش داد: به این سروصداها توجهی 
نکنید. ما به هیچجا نمی رویم. هیچ جنگی در کار نیست. ما به 

آن نیازی نداریم. وی همچنین به بلاروسی ها تاکید کرد: آرامش 
خود را حفظ کنند و فعالیت های روزمره خود را انجام دهند. 
رئیس جمهوری بلاروس همچنین رخ دادن جنگ  جهانی  سوم را 
در آینده ای نزدیک کم اهمیت شمرد، چون چنین درگیری ای 
بیشتر به منزله نابودی همه چیز است. لوکاشنکو پیش تر استقرار 
نیروهای مشترک روسی و بلاروسی را در کشورش اعلام کرده 
و علت آن را تنش های بی شمار در مرزهای بلاروس دانسته بود. 
یکی از معاونان وزیر دفاع بلاروس در توئیتر افشا کرد که چند 
هزار پرسنل ارتش روسیه با ۱۷۰ تانک، ۲۰۰ خودروی زرهی و 
۱۰۰ واحد توپخانه قرار است در بلاروس مستقر شوند. این مقام 

توضیح داد که ایجاد نیروی متحد در پاسخ به استقرار نیروهای 
ناتو در نزدیکی مرزهای بلاروس در میان نبود گفت وگو صورت 
گرفته است. اوایل ماه جاری میلادی، دولت مینسک، دولت 
کی یف را به برنامه ریزی و آماده سازی برای حمله به بلاروس با 
هدف تصرف نواحی خاصی در این کشور متهم کرد. »زلنسکی«، 
رئیس جمهوری اوکراین بارها ادعاهای مینسک را رد کرده و 
مدعی شده که این بلاروس است که شاید به اوکراین حمله کند. 
زلنسکی از کشورهای گروه ۷ خواسته تا ناظران بین المللی را 
برای نظارت بر مرز بلاروس و اوکراین و با هدف جلوگیری از بروز 

اقدامات تحریک آمیز اعزام کنند. 

الکساندر لوکاشنکو: 

 بلاروس در هیچ جنگی مداخله نمی کند

 مجموعه تلویزیونی »شهباز« به 
کارگردانی حمیدرضا لوافی این روزها 
در مرحله پایانی تصویربرداری است. 
به گزارش مهر، سریال »شهباز« به 
نویسندگی مینا خدیوی در ژانر پلیسی 
معمایی با موضوع فضای مجازی و 
پلیس سایبری مدتی است که در 
شهر تهران در حال تصویربرداری 

است و این روزها در مراحل پایانی 
تصویربرداری قرار دارد. »شهباز« را 
حمیدرضا لوافی کارگردانی می کند 
و درباره یک گروه سایبری است که 
در جست وجوی  یک هکر بین المللی 
هستند. پلیس سایبری با اشراف به 
این فضا با مجرمان برخورد می کند 
و به داستان مردمی هم که از آ نها 

سوءاستفاده شده و مورد نشان افراد 
خلافکار قرار گرفته اند، می پردازد. 
آرش مجیدی، رضا داودنژاد، علیرضا 
آرا، میلاد میرزایی، مهدخت مولایی، 
نیما نادری، سیروس همتی، فاطیما 
بهارمست، غزال نظر، پاوان افسر از 
جمله بازیگرانی هستند که در این 
مجموعه ایفای نقش می کنند. طرح و 

ایده سریال »شهباز« از سال ۱۳۹۷ در 
گروه فیلم و سریال شبکه پنج مطرح 
شد، پس از یکسال ونیم پژوهش و 
نگارش، متن به اتمام رسید و از بهمن 
۱۴۰۰ فیلمبرداری آن شروع شده 
است. این مجموعه تلویزیونی در ۳۰ 
قسمت ۴۰ دقیقه ای در گروه فیلم و 

سریال شبکه ۵ سیما تولید می شود.

 به کارگردانی حمیدرضا لوافی:

 »شهباز« به روزهای پایانی تصویربرداری رسید

در رومانی، فرانسه، چک، انگلیس و آلمان 
زندگی  هزینه های  افزایش  به  معترضان 
به خیابان ها آمدند و اعتراض خود را علیه 
دولت هایشان ابراز داشتند. به گزارش ایسنا، به 
نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، در رومانی 
معترضان برای ابراز ناراحتی از افزایش هزینه های 

زندگی، بوق زدند و بر طبل کوبیدند. مردم در 
سراسر فرانسه به خیابان ها آمدند و خواستار 
افزایش دستمزدها شدند. تظاهرکنندگان در 
جمهوری چک علیه مدیریت بحران انرژی توسط 
دولت تظاهرات کردند. کارکنان راه آهن انگلیس 
و خلبان های آلمانی اعتصاب کردند تا با افزایش 

قیمت ها، دستمزد بهتری داشته باشند. در 
سراسر اروپا، تورم سرسام آور در پی موجی از 
اعتراضات و اعتصاب ها قرار دارد که باعث افزایش 
نارضایتی مردم از هزینه ها شده و تهدیدی بر 
ایجاد آشفتگی سیاسی است. با توجه به اینکه لیز 
تراس، نخست وزیر انگلیس کمتر از دو ماه پس از 
آنکه برنامه های اقتصادی اش باعث هرج ومرج در 
بازارهای مالی شد و اقتصاد این کشور را بیشتر 
به ورطه نابودی کشاند مجبور به استعفا شد، 
خطر برای رهبران سیاسی کشورهای اروپایی 
آشکارتر شده چون مردم خواستار اقداماتی 
اروپایی ها به دلیل جنگ  متناسب شده اند. 
روسیه در اوکراین شاهد افزایش هزینه های 
انرژی و قیمت موادغذایی خود شده اند. به گفته 
اندیشکده بروگل در بروکسل، با وجود کاهش 

قیمت گاز طبیعی از بالاترین رکورد تابستانی 
خود و همچنین اختصاص ۵۷۶ میلیارد یورو 
از سوی دولت ها برای کمک به مصارف انرژی 
به خانوارها و مشاغل از سپتامبر ۲۰۲۱، این 
اقدامات اما برای برخی از معترضان کافی نبوده 
است. یکی از معترضان در میان بیش از ۱۰۰ 
هزار معترض که به اعتراضات در روزهای اخیر 
در شهرهای فرانسه ملحق شدند، گفت: امروز 
مردم ملزم به استفاده از تاکتیک های فشار در 
ازای افزایش دستمزدها هستند. کارگران راه آهن 
انگلیس، پرستاران، کارگران بندر، وکلا و سایرین 
در ماه های اخیر اعتصاب های زنجیره ای را برای 
افزایش دستمزدها برگزار کرده اند که مطابق با 
تورم ۱۰.۱ درصدی در بالاترین سطح طی ۴۰ 

سال اخیر محسوب می شود. 

 اعتراضات در سراسر اروپا علیه تورم و گرانی


